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P R O T O K Ó Ł  Nr  XXIX/09 
 
 
z sesji Rady Gminy w Mokrsku odbytej w dniu  29 stycznia 2009 r w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy pod przewodnictwem pani Sabiny Sokół – Przewodniczącej Rady Gminy 
 
 
Ustalona liczba radnych  - 15 
Faktyczna liczba radnych  - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji - 15 
 
Radni Rady Gminy obecni na sesji:: 
1.Braliński Zbigniew 
2.Gładysz Irena 
3.Grześlak GraŜyna 
4.Juszczak Jan 
5.Kmiecik Jan 
6.Majtyka  Grzegorz 
7.Mielczarek Marek 
8.Piśniak Arkadiusz 
9.Podyma Zbigniew 
10.Rzepka Wiesław 
11.Słowik Zdzisław 
12.Sokół Sabina 
13.Strózik Teresa 
14.Szaniec Wojciech 
15.Wolna Genowefa 
 
Ponadto w sesji udział wzięli:  
1.Kącki Tomasz  - Wójt Gminy 
2.Stanek Małgorzata   – po Sekretarza Gminy 
3.Gmur Arkadiusz   – inspektor ds. inwestycji 
4.Graczyk Zdzisław   - technolog nadzorujący oczyszczalnię ścieków w Mokrsku 
5.Tadeusz Kik   - Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Inwestycji  
                                                  i Drogownictwa w Urzędzie Gminy 
6.Braliński Stanisław  - sołtys sołectwa Motyl 
7.Wróbel Stanisław  - sołtys sołectwa Brzeziny 
8.Szajsner Beata  - sołtys sołectwa Krzyworzeka II 
9.Ptak GraŜyna  - sołtys sołectwa Jasna Góra 
10.Szkudlarek Zbigniew - sołtys sołectwa Komorniki 
11.Ciura ElŜbieta  - sołtys sołectwa Mątewki 
12.Komor Danuta  - sołtys sołectwa Mokrsko II 
13. Czart Wiesława  - sołtys sołectwa Chotów 
 
Ogółem w obradach XXIX sesji udział wzięło 28 osób. 
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Porządek obrad sesji : 
 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z XXVIII sesji Rady Gminy 
4.Powołanie Komisji uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta Gminy o działalności pomiędzy sesjami 
6.Informacja o aktualnym stanie technologicznym oczyszczalni i konieczności 
   przeprowadzenia prac modernizacyjnych 
7.Uchwalenie załoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 
   gminy Mokrsko 
8.Uchwalenie planu pracy Rady Gminy oraz zatwierdzenie planów pracy Komisji na 2009 rok 
9.Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko 
10.Interpelacje , zapytania i wolne wnioski 
11.Zamknięcie obrad sesji 
 

 
 

P u n k t  1 
 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
 

Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady -  otworzyła XXIX sesje Rady Gminy, powitała 
wszystkich przybyłych i następnie stwierdziła wymagane kworum do podejmowania uchwał i 
wniosków. 
 

 
P u n k t  2 

 
Ustalenie porządku obrad 

 
Przewodnicząca Rady – Porządek obrad Szanowni radni otrzymali łącznie z zaproszeniem na 
sesję, nie mniej jednak pozwolę sobie go odczytać: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z XXVIII sesji Rady Gminy 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta Gminy o działalności pomiędzy sesjami 
6.Informacja o aktualnym stanie technologicznym oczyszczalni i konieczności 
   przeprowadzenia prac modernizacyjnych 
7.Uchwalenie budŜetu gminy na 2009 rok 
8.Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli 
9.Uchwalenie ZałoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 
    gazowe gminy Mokrsko 
10.Uchwalenie planu pracy Rady Gminy oraz zatwierdzenie planów pracy Komisji na 
     2009 rok 
11.Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko 
12.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
13.Zamknięcie obrad sesji 
Czy do przedstawionego porządku obrad są uwagi? 
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Radny Piśniak – po wczorajszym spotkaniu, na którym większość radnych była, pozwolę 
opierając się na artykule 23 ustawy o samorządzie gminnym, który mówi: ”Radny 
obowiązany jest kierować się dobrem wspólnoty samorządowej gminy. Radny utrzymuje 
stałą więź z mieszkańcami oraz ich organizacjami, a w szczególności przyjmuje zgłaszane 
przez mieszkańców gminy postulaty i przedstawia je organom gminy do rozpatrzenia, nie 
jest jednak związany instrukcjami wyborców” ,  złoŜyć wniosek. : 
„Biorąc pod uwagę wnioski i postulaty nauczycieli i rodziców zgłaszane na zebraniu w 
dniu 28.01.2009r zgłaszam wniosek o wycofanie z wykazu zadań inwestycyjnych  
Rozbudowy budynku szkolnego w miejscowości Mokrsko”  
/ wniosek stanowi załącznik Nr 1 do protokółu/. 
Radny Mielczarek -  mam prośbę aby ten wniosek rozpatrzyć przed budŜetem. Skoro ma 
być wycofane zadanie, to budŜet będzie przedstawiał się inaczej. Moim zdaniem wniosek 
ten wymaga głębszej dyskusji i analizy. Nie wiem, czy dzisiaj dojdziemy do jakiegoś 
konsensusu. Dzisiaj wniosek wycofamy, a za 2 m-ce będziemy myśleć co zrobić z ŚDS. 
Moim zdaniem budŜet nie powinniśmy dzisiaj uchwalać. 
Wójt Gminy – aby nie było sporów, uwaŜam równieŜ tak jak wnioskował radny 
Mielczarek, aby zdjąć z porządku obrad dzisiejszej sesji punkt dotyczący uchwalenia 
budŜetu gminy na 2009 rok. 
Uchwalenie budŜetu jest b.istotne, aby móc złoŜyć wnioski do PROW. W ciągu 
najbliŜszego tygodnia proponuję zwołać wspólne posiedzenie komisji i przygotować się 
do wnioseku radnego Piśniaka, a następnie w ciągu tygodnia  maksymalnie 2 tygodni 
zwołać sesję, na której byłby budŜet uchwalony 
 Wnioskuję równieŜ wycofać z porządku obrad sesji punktu dotyczącego uchwalenia 
regulaminu wynagrodzenia nauczycieli. Regulamin wymaga zgody i zatwierdzenia przez 
ZNP. Negocjacje na temat regulaminu odbyły się z przedstawicielem ZNP p.Jaźcem. 
Ogólnie uwag do regulaminu nie zgłoszono. Jest tylko jeden zarzut, Ŝe dodatki za 
wychowawstwo są najniŜsze w powiecie. W związku z tym nie został regulamin 
zaopiniowany. Wymaga on kolejnych negocjacji, w związku z tym prowadzona jest 
korespondencja z ZNP. 
Radny Piśniak – moje złoŜenie wniosku wyniknęło tylko wyłącznie po reakcji nauczycieli 
i rodziców szkoły podstawowej. 
JeŜeli wczoraj były poruszane prywatne sprawy, to chciałbym abyście odłoŜyli je na razie 
na bok, a wzięli pod uwagę zdanie grona kilkudziesięciu osób, z którymi mieliście 
moŜliwość konfrontacji. Ma ono nieco inne zdanie niŜ proponowane przez Urząd Gminy. 
Wójt Gminy – Na spotkaniu z rodzicami ale nie wczorajszym, na które zostałem 
poproszony było pytanie: jakie działania będą podjęte przez Urząd Gminy jeśli chodzi o 
rozbudowę budynku szkoły /pytanie zadał p.KrzyŜanowski/. 
Odpowiedź moja była, co równieŜ było przegłosowane na komisji, Ŝe planowana jest 
rozbudowa ŚDS, a na piętrze ma  powstać  pomieszczenie dla szkoły podstawowej. Taka 
informacja została przekazana rodzicom. W związku z tym dziwne dla mnie jest, Ŝe nagle 
zaczęła się zaciekła dyskusja. 
Przykre jest tylko, Ŝe na to spotkanie nie poproszono Urzędu Gminy, aby mógł radnych 
wesprzeć merytorycznymi wiadomościami na temat planowanej rozbudowy. Mówienie, 
Ŝe nie ma w tym interesu prywatnego dla mnie nie do końca jest prawdziwe. 
Pozostaje kwestia b.istotna, poniewaŜ nasze rozwaŜanie nie będzie tylko nad tym, czy ma 
nie być szkoła rozbudowywana, tak jak Ŝyczą sobie rodzice, nauczyciele, sąsiedzi, ale 
równieŜ co stanie się ŚDS. 
JeŜeli będzie wola, aby przenieść ŚDS to musicie wskazać gdzie go przenieść. 
Radny Piśniak -  Jeśli chodzi o sprawy prywatne, to ja celowo unikam tego tematu, 
chociaŜ wczoraj z kolegami radnymi przeprowadzaliśmy wizję lokalną jak ma wyglądać 
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rozbudowa. Pan  Wójt mówi, Ŝe nie słuchamy drugiej strony. Na razie inicjatywa wyszła 
tylko z jednej strony. Nauczyciele i rodzice  widzą problem i mają święte prawo dbania o 
uczniów. JeŜeli chodzi o sprawy prywatne, to na jutrzejszym spotkaniu  na które zaprosił 
nas p.Wójt będziemy je poruszać. 
Radna Grześlak – jestem równieŜ za tym, aby punkt dot. uchwalenia budŜetu przenieść na 
następną sesję i spotkać się jak najprędzej w komisjach. Wnioskują aby wszystkie komisje 
odbyły się razem. 
PoniewaŜ więcej uwag do porządku obrad sesji nie było, Przewodnicząca Rady poddała  
pod głosowanie porządek obrad sesji ze zmianami. 
 
Rada Gminy proponowany porządek obrad ze zmianami przyjęła jednogłośnie. 
 
 
 

P u n k t  3 
 

Przyjęcie protokółu z XXVIII sesji Rady Gminy 
 

Do protokołu XXVIII sesji nie wniesiono uwag. Został przyjęty bez odczytywania. 
 
 

 
P u n k  t  4 

 
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono: 
1.radnego Piśniaka Arkadiusza 
2.radną Gładysz Irenę 
3.radnego Podymę Zbigniewa 
 
 
 

P u n  k t  5 
 

Informacja Wójta Gminy o działalności pomiędzy sesjami 
 

Wójt Gminy -  przedstawił informację o działalności pomiędzy sesjami /informacja stanowi 
załącznik nr 2 do protokółu/ 
Dyskusja: 
Radny Szaniec -  czy jest zgodnie z prawem aby w zarządzie Spółki Eko-energia pracował 
pan Wrzecionarz jako Prezes i jego Ŝona w Radzie Nadzorczej. 
Wójt Gminy  - jest to zgodnie z prawem Spółek handlowych. Mają oni 89% udziałów w 
spółce i decydują o kształcie władz spółki 
Radny Piśniak – w przedstawionej informacji pan Wójt mówił, Ŝe trwają negocjacje 
dotyczące wynajmu  pomieszczeń w budynku  komunalnym /ośrodka zdrowia/ firmie 
KAMED. Na jakim etapie jest sprawa. 
Wójt Gminy  - podpisanie  umowy przeciągnęło się o miesiąc, poniewaŜ na nasze propozycje 
pan doktor nie chciał się zgodzić. Negocjacje przebiegały w 2 etapach. 
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I – etap – pan doktor nie chciał przyjąć nowych warunków. UwaŜał, Ŝe płacenie za dodatkowe 
pomieszczenia, z których korzysta jest zbyt drogie dla firmy. MoŜna powiedzieć, Ŝe 
wypowiedział umowę. Gdy chcieliśmy zapisać to w protokole,  wycofał  się i stwierdził, Ŝe 
jeszcze przemyśli sprawę. 
II etap – PoniewaŜ pan doktor uwaŜał, Ŝe metraŜ był za duŜy ponownie były przemierzane 
pomieszczenia. Ponadto uzgodniliśmy, Ŝe części wspólne będą sprzątać sprzątaczki z Urzędu 
Gminy. RównieŜ nie będzie naliczany czynsz z pomieszczeń za toalety, do czasu ich 
wyremontowana.  
Umowa najmu lokali  jest na 2 lata. 
Dzisiaj zostanie umowa dostarczona panu doktorowi do podpisu. Czynsz wg nowych stawek 
jest większy o 1600 zł miesięcznie. 
Radny Piśniak –   ZNP zakwestionował punkt regulaminu dot..dodatku dla nauczycieli za 
wychowawstwo. Co się stanie jeśli związek nie podpisze regulaminu. Czy Urząd Gminy  
skory jest pójść na ustępstwa. 
Wójt Gminy – ZNP zakwestionował wysokość dodatku za wychowawstwo. Prowadzimy w 
tej sprawie korespondencje.  My przedstawiliśmy projekt regulaminu, który zaopiniowały 
komisje. JeŜeli teraz uznacie, Ŝe naleŜy dodatek podwyŜszyć to tak uczynimy i przedstawimy 
do zaopiniowania przez ZNP. 
Radny Piśniak -  została przeprowadzona reorganizacja pracy Urzędu Gminy, powstały 
referaty. Czy te zmiany pociągają zwiększenie kosztów czy nie. 
Wójt Gminy -  Kierownicy referatów otrzymali dodatki funkcyjne w wysokości 400 zł brutto 
na etat. UwaŜam, Ŝe praca Urzędu Gminy ulegnie poprawie w zakresie wzajemnej 
współpracy. Poza tym są wydatki związane z zatrudnieniem 2 osób na ½ etatu. Zatrudniona 
zostanie osoba do pisania wniosków zgłoszonych przez organizacje oraz do pomocy przy 
sporządzaniu wniosków unijnych. Potrzeba zatrudnienia  informatyka  wynika z pracy Urzędu 
i próśb pracowników. Dotychczas były zatrudnione 2 osoby na umowę zlecenie. Ich pieniądze 
będą  odzwierciedlały wynagrodzenie informatyka. 
Radny Piśniak – rozumiem, Ŝe są to koszty 1 etatu plus  po 400 zł dla kierowników referatu. 
Wójt Gminy – przy etacie informatyka odchodzą 2 osoby, które zatrudnione były na umowę 
zlecenie. MoŜna powiedzieć, Ŝe ¾ wynagrodzenia, które  otrzyma informatyk było juŜ 
płacone. 
Radny Piśniak – gratuluję p.Stanek awansu. Z wypowiedzi p.Wójta zrozumiałem, Ŝe jest 
zatrudniona czasowo i pan Wójt czyni starania o zatrudnienie ewentualnie innej osoby. 
Wójt Gminy -  po pierwsze pani Stanek musi wyrazić zgodę na 100%, Ŝe chce być 
Sekretarzem. Wg nowej ustawy od 1 stycznia musi być w Urzędzie Sekretarz. Pani Stanek ma 
3 m-ce na zastanowienie się. JeŜeli nie będzie innego kandydata, lub pani Stanek wyrazi 
zgodę i ja będę zadowolony z jej pracy to zostanie  zatrudniona na stanowisku Sekretarza 
Gminy.  
Pan Szaniec -  rozumiem, Ŝe teraz pan Wójt powołuje sobie Sekretarza Gminy a nie Rada 
Wójt Gminy -  zmiana ustawy o pracownikach samorządowych zmienia zasadniczo zasady  
zatrudnienia pracowników. Tryb konkursowy został utrzymany nadal ale wprowadza zasadę, 
Ŝe z chwilą podwyŜszenia kwalifikacji przez pracownika  moŜe on być przeniesiony na inne 
stanowisko w ramach awansu wewnętrznego. JeŜeli są wakujące stanowiska musi być 
ogłoszony konkurs, albo jest to stanowisko równorzędne w innym Urzędzie to osoba moŜe 
być zatrudniona na zasadzie porozumienia stron. 
Radny Szaniec – o ile wzrośnie wynagrodzenie w Urzędzie Gminy w związku z 
reorganizacją.  
Wójt Gminy –  400 zł brutto jest dla kierowników Referatów, ½ etatu p.Smolnik  jest to 1500 
zł brutto i ½ etatu informatyka 1.300 zł brutto./Umowy zlecenia 2 poprzednich informatyków 
wynosiły 1200 zł/ 
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Radna Grześlak -  wzrost czynszu najmu lokali  o 1600 zł  w ośrodkach zdrowia dotyczy 
Mokrska i OŜarowa  razem? Jak przedstawiają się prace związane z uruchomieniem apteki w 
OŜarowie? 
Wójt Gminy – Jest opracowany projekt, który dotyczy przebudowy całego obiektu i 
dostosowania pomieszczeń do wymogów unijnych w tym równieŜ apteki. Czysz dotyczy obu 
ośrodków. 
Radny  Braliński – ile wynosił czynsz za wynajem pomieszczeń w ośrodku zdrowia 
Wójt Gminy – miesięczny czynsz wynosił dotychczas 4.200 zł miesięcznie. 
Patrząc na kwoty jakie ustaliła Rada Gminy dla instytucji związanych z słuŜbą zdrowia oraz 
na stawki jakie obowiązują w miastach, to nasze są o połowę niŜsze. Nasze stawki nie róŜnią 
się od stawek jakie obowiązują w innych gminach wiejskich powiatu 
Pragnę zauwaŜyć, Ŝe my musimy wydać pieniądze na remonty tych budynków, a  jak 
pamiętacie pan doktor na komisji powiedział, Ŝe  nie  będzie partycypował w kosztach 
remontów. 
Radna Grześlak – do kiedy jest termin podpisania umowy. 
Wójt Gminy – my nie moŜemy zwlekać z podpisaniem umowy, gdyŜ są to konkretne 
pieniądze. Chcemy ją podpisać jutro z mocą obowiązująca od 1 lutego br,.  
Radna Grześlak – jak pan doktor nie podpisze umowy, to co będzie? 
Wójt Gminy –  nie podpisanie umowy będzie oznaczało wymówienie najmu pomieszczeń. 
 
 

 
P u n k t  6 

 
Informacja o aktualnym stanie technologicznym oczyszczalni  

i konieczności przeprowadzenia prac modernizacyjnych 
 

Głos zabrał pan Zdzisław Graczyk – pełniący nadzór technologiczny  w oczyszczalni ścieków 
w Mokrsku / 
Zostałem poproszony aby przybliŜyć problem oczyszczania ścieków na oczyszczalni ścieków 
w Mokrsku. Takich obiektów pod swoim nadzorem miałem kilka. Od ponad 20 lat zajmuję 
się problematyką wodociągów, kanalizacji, urządzeń słuŜących ochronie środowiska oraz 
uzdatniania wody. Jestem absolwentem Politechniki Poznańskiej. Rozbudowa sieci 
kanalizacyjnej trwa dość intensywnie. Ścieków dopływających  do oczyszczalni  z miesiąca 
na miesiąc przybywa. Dało się  zauwaŜyć  wzrost ścieków od m-ca września , tj. 152 m3  w 
miesiącu wrześniu do 263 m3 w grudniu na dobę. Jest to znaczący wzrost. Średnia  za IV 
kwartał  w wysokości 219 m3  na dobę mówi, Ŝe działający ciąg technologiczny jest 
przeciąŜony w graniach 10%. W m-cu wrześniu musieliśmy uruchomić dodatkową jednostkę 
spręŜającą, dmuchawę aby dodać więcej powietrza. 
Technologia oczyszczania polega na tlenowym procesie rozkładu osadu czynnego. Osad 
czynny jest to zbiór mikroelementów , które w warunkach tlenowych zajmują się rozkładem i 
mineralizacją zanieczyszczeń. Deficyt tlenu  na oczyszczalni został zrównowaŜony. Nie mniej 
jednak naleŜy podjąć konkretne działanie, aby oczyszczalnię przygotować do przyjęcia 
większej ilości ścieków zarówno z nowej sieci kanalizacyjnej jak równieŜ dowoŜonych. 
Pierwszym działaniem, które zostało juŜ podjęte to wymiana rusztów natleniających na 
istniejącym ciągu. Istniejące urządzenia pracowały juŜ 10 lat, producent daje gwarancje 2 lata.  
Obecnie wymieniane są ruszty o większej zdolności natleniania. Parametr drugi, o którym 
trzeba powiedzieć to jest przeciąŜenie hydrauliczne. Jest on istotny, poniewaŜ osad czynny 
trzeba oddzielić od ścieków oczyszczonych. Dzieje się to w osadnikach, które nie znoszą 
przeciąŜenia hydraulicznego. W najbliŜszej przyszłości moŜliwie szybko trzeba dokonać 
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uruchomienia drugiego ciągu. Jest to zespół zbiorników stalowych nie wyposaŜonych w 
potrzebne urządzenia. Trzeba je wyposaŜyć w rurociągi, w ruszty natleniające, przelewy, 
koryta,  pilastry odpływowe, urządzenia pomiarowe, które słuŜą do precyzyjnych pomiarów 
ilości ścieków oczyszczonych. 
To wszystko naleŜałoby zrobić w najbliŜszym czasie aby stworzyć warunki do przyjęcia 
następnej ilości ścieków i dokonywania nieskrępowanej rozbudowy sieci kanalizacyjnej. 
JeŜeli chodzi o bieŜący okres to Wójtowi i słuŜbom dyspozycyjnym zaleciłem aby ograniczyć 
ilości ścieków dowoŜonych do niezbędnego minimum. Ścieki  pochodzące z odbiorników 
bezodpływowych posiadają większy ładunek zanieczyszczeń /BZT5/ niŜ ścieki dopływające 
systemem kanalizacyjnym.. W technologii przyjmuje się, Ŝe ilość ścieków dowoŜonych nie 
powinna przekraczać 30%. 
Radny Szaniec – ile nas będzie kosztować rozbudowa oczyszczalni. Jak duŜa ma to być 
inwestycja, ile musimy wyłoŜyć pieniędzy aby odpowiadała wymogom przyszłościowym. 
Pan Graczyk – ja nie zajmuję się sprawami finansowymi, ja powiedziałem o zakresie 
rzeczowym co naleŜy uczynić. Zakres finansowy będzie wynikać z przedstawionych ofert 
potencjalnych wykonawców. Z  wstępnej  oferty wynika, Ŝe koszty netto wyposaŜenia i 
uruchomienia drugiego ciągu technologicznego mogą wynieść ok.290 tys.zł. Ostateczna cena 
zostanie ustalona w drodze przetargu ofertowego. 
Radny Szaniec – do mnie zwracali się mieszkańcy z OŜarowa, Ŝe są podobno środki, które 
sypie się do szamba i nie ma odraŜającego zapachu. Mieszkańcy wnioskowali aby Gmina 
dopłacała do zakupu tych środków. Czy te środki są tak pomocne, Ŝe ścieki byłyby mniej 
szkodliwe. 
Pan Graczyk -  są róŜnorodne środki zarówno krajowe jak i zagraniczne, mają róŜne nazwy. 
Np jeden z polskich  środków funkcjonuje pod nazwą Szambex. Są to preparaty, które dodaje 
się do ścieków, zarówno do instalacji wewnętrznej jak równieŜ bezpośrednio do zbiornika w 
określonej ilości i z określoną częstotliwością aby zintensyfikować przemianę biochemiczną 
opartą o warunki beztlenowe. Są to szczepy bakteryjne aby zminimalizować maksymalnie 
mocne ścieki. ObniŜa się przez to ładunki zanieczyszczeń i następuje minimalizacja osadów 
ściekowych.Wiem, Ŝe niektóre gminy, gdzie jest rozbudowa rozrzucona, oparły gospodarkę 
ściekową o oczyszczalnie przydomowe gdzie dodawany jest ten środek.  
Nie moŜna jednak odcieku z szamb wprowadzać do wód powierzchniowych czy gruntowych. 
Dodanie środka do szamb minimalizuje dość skutecznie odory. Gazy, które wydzielają się w 
szambie są w większości gazami trującymi, wybuchowymi. 
Czy gmina moŜe wspierać takie zadanie. JeŜeli państwo radni tak postanowicie,  to 
wykonanie tego zadania naleŜeć będzie  do Wójta i Urzędu 
Przewodnicząca Rady – gdzie moŜna kupić dobre środki do oczyszczania. 
Radny Graczyk – środki są dostępne w wielu miejscach. Ja zaopatrywałem się w firmie, która 
zajmuje się instalacją przydomowych oczyszczalni na ul.Błońskiej w Wieluniu, jak równieŜ w 
firmie p.Kostrzewy na ul.Grota Roweckiego. 
Przewodnicząca Rady -  w naszej oczyszczalni są 2 komory, które mogą przyjąć 200m3  
ścieków na dobę. Jedna komora jest przeciąŜona, w związku z budową dalszej części 
kanalizacji w Mokrsku i nowymi przyłączami. Jest  druga komora, która nie jest uzbrojona. 
Wstępna wartość kosztorysowa usprzętowienia II komory wynosi 290 tys.zł. Na ten rok 
mamy zaplanowany nowy odcinek budowy kanalizacji. Czy ilość ścieków płynących 
kolektorem nie przepełni komory gdyby nie były ścieki dowoŜone, aby w tym roku nie 
realizować usprzętowienia II komory.  
Pan Graczyk  - z moich obliczeń wynika, Ŝe do oczyszczalni systemem kanalizacyjnym 
trafiają nie tylko ścieki sanitarne. Ta oczyszczalnia na tą ilość przyłączy i uŜytkowników jaka 
jest  obecnie nie powinna być przeciąŜona. Trzeba poszukać nierzetelnych uŜytkowników 
sieci kanalizacyjnej, którzy oprócz ścieków sanitarnych doprowadzają jeszcze inne wody. 
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Często są to opaski drenaŜowe, odpływy z rynien, dachów, wody opadowe. Powoduje to 
przeciąŜenie chwilowe na oczyszczalni. Na tyle jest niebezpieczne, Ŝe w czasie ulewnych 
deszczy , ścieków na oczyszczalni moŜe być tak duŜo, Ŝe grozić moŜe wypłukaniem osadu 
czynnego do odpływu. 
Nie jest to odosobniony przypadek. Tak dzieje się na kaŜdej gminie. Musimy się  nauczyć 
kultury uŜytkowania sieci. Zalecałbym aby podjąć działania kontrolne w tym zakresie. 
Sprawy reguluje ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i oczyszczania ścieków. W 
przypadku nielegalnego odprowadzania ścieków kara wynosi 10 tys.zł. Nie mówię tego, aby 
zaraz kogoś karać, ale by podjąć działania uświadamiające i kontrolne, by wyeliminować  
takie przypadki , poniewaŜ powoduje to, Ŝe trzeba inwestować w oczyszczalnie wcześniej niŜ 
było zakładane. Wody opadowe nie powinny trafiać do kanalizacji i oczyszczalni ścieków. 
Proponuję podjąć działanie prewencyjne i w przypadku takich miejsc skutecznie rozdzielić  
systemy kanalizacyjne. W umowach o odbiorze ścieków naleŜałoby zawrzeć odpowiednią 
klauzulę,  poniewaŜ uzbrojenie II ciągu moŜe okazać się niewystarczające. 
JeŜeli szacujemy, Ŝe gmina Mokrsko ma około 4.600 uŜytkowników sieci kanalizacyjnej, to 
nie powinno być ścieków na dobę więcej niŜ 460 – 500 m3  przy skanalizowaniu całości 
gminy. 
Obecnie jest ponad tysiąc uŜytkowników a ścieków jest  200 m3. Norma zuŜycia wody na 1 
mieszkańca nie powinna przekraczać 100 l na dobę. 
Okres lata jest okresem próby dla kaŜdej oczyszczalni poniewaŜ osad czynny jako 
mikroorganizmy w wyniku podwyŜszonej temperatury zuŜywa znacznie więcej tlenu. W 
związku z tym najczęściej w okresie lata załamują się procesy technologiczne. JeŜeli 
zniesiemy ten okres bezboleśnie, to moŜna czekać do  następnego roku. 
Musimy jednak podjąć działania, o których mówiłem wcześniej tj: 
- dokonać wymiany rusztów natleniających, 
- postarać się skontrolować sieć kanalizacyjną aby wyeliminować tych, którzy odprowadzają 
wody odpadowe do oczyszczalni. 
Przewodnicząca Rady -  jeŜeli w okresie opadów jest większy przypływ wody na 
oczyszczalnie, nie oznacza, Ŝe na oczyszczalnie wpływa woda z rowów.. 
Pan Kik -  wydaje mi się, Ŝe jest to kwestia podłączonych rynien do kanalizacji sanitarnej. 
Wójt Gminy -  dzisiaj nie będziemy analizować budŜetu. Po pracach w komisji  jeszcze raz 
powrócimy do załącznika inwestycyjnego. W projekcie budŜetu była zaznaczona tylko kwota 
na przygotowanie projektu modernizacji oczyszczalni.  
Jak powiedział pan Graczyk, lato będzie decydującym okresem i być moŜe się zdarzy, Ŝe 
pieniądze w budŜecie będziemy musieli znaleźć na wykonanie uzbrojenia. 
Ta modernizacja oczyszczalni, to nie jest ta, o której mówiliśmy wcześniej, gdzie miały być 
wykonane drogi dojazdowe, stacja zlewna, prasa. Obecna zmierza w innym kierunku i jest 
konieczna. 
Radny Majtyka – moŜemy załoŜyć,  Ŝe na nowej sieci  płyną tylko ścieki bez wód 
opadowych. W związku z tym naleŜałoby sprawdzić stare przyłącza. 
Pan Kik -  jest moŜliwość wynajęcia firmy, która posiada specjalne urządzenia tzw. 
nadymiające. Wkłada się je do studzienki i od razu widać czy płyną tylko ścieki. 
Wójt Gminy -  mówiliśmy, Ŝe będziemy dowozić ścieki z innych miejscowości. Z obliczeń 
wynika, .Ŝe na razie nie powinniśmy. 
Dobrze, Ŝe oczyszczalnia jest. Braki na oczyszczalni są widoczne i musimy je uzupełnić. 
Prace związane z opracowaniem projektu są długotrwałe i kosztowne a  finanse nasze w 
formie moŜliwości dochodowych i wydatkowych  ograniczone. 
Sołtys Czart Wiesława -  która jest to juŜ modernizacja oczyszczalni ścieków od czasu jej 
wybudowania. 
Pan Kik  dotychczas nie było Ŝadnej modernizacji oczyszczalni ścieków. 
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Przewodnicząca Rady – podziękowała p.Graczykowi za zapoznanie radnych z informacją na 
temat aktualnego stanu  technologicznego oczyszczalni i konieczności przeprowadzenia prac 
modernizacyjnych. 

 
 

P u n k t  7 
 

Uchwalenie ZałoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło,  
energię elektryczną i paliwa gazowe gminy Mokrsko 

 
Głos zabrał – Arkadiusz Gmur -  inspektor ds. inwestycji w UG 
Uchwalenie ZałoŜeń w zaopatrzenie w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe naleŜy do 
zadań własnych gminy zgodnie z ustawą z dnia 10 kwietnia 1997r – Prawo energetyczne. W 
okresie od 17 września 2008r do 7 października 2008r projekt ZałoŜeń był wyłoŜony do 
publicznego wglądu w UG. Wniosków , zastrzeŜeń i uwag do projektu nie złoŜono. 
Zgodnie z wymogami ustawy projekt uzyskał pozytywną opinię Zarządu Województwa 
Łódzkiego w zakresie koordynacji i współpracy z innymi gminami oraz w zakresie zgodności 
polityki energetycznej państwa. 
Jest to uchwała Nr 1720/08 Zarządu Wojewódzkiego z dnia 6 listopada 2008 r. 
Na ostatniej sesji były zgłoszone uwagi  do projektu załoŜeń. Zostały one poprawione / tekst 
poprawek został odczytany/ . 
Projekt załoŜeń stanowi załącznik Nr 3 do protokółu. 
Dyskusja: 
Radny Szaniec – w gazecie Puls Wielunia była opisana sprawa gazyfikacji. Gazociąg ma iść z 
Biadacza gmina Gorzów przez  gminę Mokrsko do Wielunia.  Nie była wyszczególniona trasa 
przebiegu przez naszą gminę. Budowa gazociągu ma być prowadzona w latach 2010-2011. 
Którędy ma przebiegać przez naszą gminę, czy coś się zmieniło. Ostatnio było mówione, Ŝe 
ma iść przez OŜarów. 
Pan Gmur – dokument był opracowywany na podstawie informacji zdobywanej od zakładu 
energetycznego i od firmy, która zajmuje się obecnie gazociągowaniem. Na ostatniej stronie  
ZałoŜeń jest rysunek na którym zaznaczony jest nowy przebieg gazociągu. 
Chcę nadmienić, ze firma zwróciła się do nas z zapytaniem, czy na części działek  - drogi po 
byłej kolejce mogą przeprowadzić gazociąg. 
Przewodnicząca Rady -  Są propozycje zmiany trasy przebiegu gazociągu. Na razie wszystko 
jest na etapie załoŜeń.  Będą zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego gminy oraz 
studium, które zostaną przedłoŜone na posiedzeniu Rady. 
Radny Szaniec -  pierwotnie  mówiło się o wykupie działek, teraz prawdopodobnie będzie to 
w formie dzierŜawy. 
Radny Majtyka -  Firma za pozwolenie na przejście przez działki podpisuje przedwstępną 
umowę i płaci 1 zł za 1 m2. Pod gazociąg planowane jest zajęcie pasa o szerokości 6 m. 
Wójt Gminy -  obecnie budowana będzie główna magistrala. Z magistrali nie moŜna 
podłączyć danej miejscowości. Musi być pobudowana sieć rozdzielcza. Na dzień obecny 
waŜną sprawą dla firmy budującej gazociąg są odbiorcy. Głównym odbiorcą gazu będzie 
prawdopodobnie elektrociepłownia oraz takie firmy jak Spółdzielnia Dostawców Mleka, oraz 
zakłady jak ZUGIL czy WIELTON. 
UwaŜam, Ŝe powodem zmiany trasy przebiegu gazociągu jest to, Ŝe pan Kasprzyk dąŜy   aby 
cegielnia OŜarów wypalała  cegłę gazem. 
Gdy był budowany gazociąg na terenie pow.Olesno nalegał równieŜ aby jego miejscowość i 
gospodarstwo  zostały zgazyfikowane. Moim zdaniem miastem docelowym dla tej firmy jest 
Bełchatów i Pajęczno 
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PoniewaŜ więcej zapytań nie było, Przewodnicząca Rady  poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały /zał.Nr 4/. 
 
Rada Gminy pojęła jednogłośnie uchwałę Nr XXIX/146/09 w sprawie uchwalenia ZałoŜeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe Gminy Mokrsko. 

 
 

 
P u n k t  8 

 
Uchwalenie planu pracy Rady Gminy  

oraz zatwierdzenie planów pracy Komisji 
na 2009 rok 

 
 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt planu pracy Rady Gminy na 2009 r i następnie 
poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie projektów planu Komisji na 2009 rok. 
 
Po przedstawieniu projektów pracy Rady i Komisji, Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję 
Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały /zał.nr 6/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXIX/147/09 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 
Gminy oraz Komisji na 2009r 
 

P u n k t  9 
 

Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – skarga pana Szańca Wojciecha z dnia 22 listopada 2008r , 
która do nas wpłynęła została radnym przedstawiona na sesji w dniu 11 grudnia i przekazana 
Komisji Rewizyjnej do rozpatrzenia. 
Proszę Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii. 
Radna Grześlak GraŜyna –  Komisja Rewizyjna spotkała się 9 stycznia 2009r. W czasie 
posiedzenia Komisji otrzymaliśmy obszerne wyjaśnienie od Wójta Gminy. Po zapoznaniu się 
z wyjaśnieniami Komisja Rewizyjna postanowiła uznać skargę za bezzasadną (opinia w 
załączeniu). 
 
PoniewaŜ zapytań nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła Komisje Uchwał i Wniosków o 
przedstawienie projektu uchwały /zał.Nr8/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXIX/148/09 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Wójta Gminy Mokrsko. 
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P u n k t  10 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
 
Przewodnicząca Rady -  zwróciła się z zapytaniem czy radni z udzielonych odpowiedzi na 
interpelacje są zadowoleni. 
Radna Grześlak  
–  zgłaszałam interpelację w sprawie wycięcia drzew przy drodze powiatowej na Korei. Chcę 
powiedzieć, Ŝe trwają juŜ prace przy wycinaniu drzew. 
Sołtys Szkudlarek  
– ja zgłaszałem  o wykopanie rowu przy drodze przez Zmyślonę. Natomiast  od Domu 
Dziecka do drogi cmentarnej i od posesji p.Rychlika do drogi po byłej kolejce wąskotorowej 
o podcięcie gałęzi drzew. 
- otrzymałem odpowiedź, Ŝe na terenie gminy zamieszkuje 27 rodzin, cudzoziemców. 
Chciałbym się dowiedzieć ile jest zameldowanych w Komornikach. 
- zgłaszam wniosek o ograniczenie tonaŜu na drodze od kościoła do szkoły i od Domu 
Dziecka w stronę Pasternika. Beczka z ciągnikiem, który wozi gnojowicę od p.Kani waŜy 30 
ton. Jest to za duŜy cięŜar na takie drogi. Nawierzchnia drogi na Kolonii zaczyna juŜ pękać. 
Nawierzchnia jest jednowarstwowa o grubości ok.,4 cm. Powinno być ograniczenie tonaŜu do 
12 ton. 
- wnioskowałbym o wydrukowanie przez Firmę EKO-Region terminów płatności naleŜności 
za wywóz śmieci poniewaŜ mieszkańcy nie wiedzą kiedy mają płacić. KaŜdy mieszkaniec, 
który posiada umowę powinien otrzymać kalendarzyk z terminami zapłaty za wywóz śmieci.  
UwaŜam, Ŝe na drugiej stronie kalendarzyka terminów wywozu śmieci powinny być terminy 
płatności. 
Radny Mielczarek  
-  nie chciałbym wracać do spraw rozbudowy ŚDS. Będziemy rozpatrywać ten temat za 
tydzień, ale serce kaŜe mi kilka słów powiedzieć. W ub. roku wszyscy jak tu jesteśmy 
byliśmy na obchodach 10-lecia istnienia ŚDS. Przez 10 lat nikt nie wspomniał, Ŝe coś się źle 
dzieje w ŚDS. Mija niecałe 1,5 roku i okazuje się, Ŝe wokół ŚDS sytuacja nie jest taka jak być 
powinna. Jeden z pensjonariuszy, który zachowywał się nie tak, jak powinien został usunięty, 
nie jest juŜ uczestnikiem ŚDS. 
Wydawało się, Ŝe sprawa została wyjaśniona i będzie spokój, jednak nie. Powstał obecnie 
problem związany z rozbudową ŚDS. Nie wiem kto za tym stoi. Chciałbym nadmienić, Ŝe 
pieniądze na rozbudowę daje Wydział Polityki Społecznej Urzędu Wojewódzkiego. 
Nie byłem wczoraj na spotkaniu zorganizowanym przez Komitet Rodzicielski przy Szkole w 
Mokrsku, poniewaŜ miałem nauczkę 3 lata temu w OŜarowie. Nie będę uczestniczył w takich 
rozgrywkach. 
Chciałbym równieŜ powiedzieć, Ŝe wczoraj wieczorem miałem telefon, iŜ 2 osoby chodziły z 
listą i zbierały podpisy, Ŝe ŚDS chce zabrać pomieszczenia /piętro/ szkole. Czy było 
kiedykolwiek mówione na komisji czy sesji, Ŝe ŚDS chce zabrać piętro szkole?   
śal mi osobiście jest mojej siostry, która walczy z cięŜka chorobą. Nie jest juŜ kierownikiem 
ŚDS, ale tworzyła go i bardzo przeŜywa to co się dzieje. Zmarnowany jest dorobek 10 lat. 
Mam pytanie do przedstawicieli społeczeństwa Chotowa  jak zapatrują się na propozycję 
przeniesienia ŚDS do szkoły w Chotowie , a w konsekwencji jej likwidacji. 
Moim zdaniem wywołany szum wokół ŚDS jest to kampania polityczna. Dziwię się ciału 
pedagogicznemu, gdyŜ uwaŜam, Ŝe tam są główni inicjatorzy. Zamiast wychowywać, uczyć 
etyki i pomóc niepełnosprawnym wywołują ognisko zapalne. 
- otrzymaliśmy pismo w sprawie wytypowania osób do odznaczenia „ZasłuŜony dla 
rolnictwa” Jakie kryteria obowiązują, czy mają to być starsze osoby, czy młodzi rolnicy. 
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Moim zdaniem powinny to być osoby starsze, mam na myśli p.K.Wyrembaka z Mokrska I, 
który przepracował w gminie wiele lat, nie szczędził swoich sił i czasu dla rozwoju tej gminy. 
Wójt Gminy nie ma ograniczenia co do ilości osób wytypowanych jako kandydatów do 
odznaczenia. W naszej gminie nie było tradycji uhonorowania osób, które zasłuŜyły się dla 
rolnictwa. W Gminie Łubnice proces taki trwa od wielu lat. Osoby starsze będą brane pod 
uwagę w pierwszej kolejności aby je uhonorować, ale równieŜ młodsi. 
Wydaje mi się, Ŝe osoby, które są docenione pamiętają o tym do końca Ŝycia. Proszę aby w 
jak najkrótszym terminie  złoŜone zostały listy kandydatów. Jeśli  będzie moŜliwość złoŜenia 
duŜej ilości wniosków, to złoŜymy  na wszystkie  zgłoszone osoby, a jeśli nie, to wybierzemy 
pewna grupę osób a w przyszłym roku ponowimy zgłoszenie. 
Radny Mielczarek  - członkinie zespołu „Dworzanki” zwracają się z prośbą za moim 
pośrednictwem o zakup akordeonu i strojów do kapeli. Czy mają zwrócić się na piśmie. 
Wójt Gminy –Chcemy aby w tym roku środki przeznaczone na kulturę podzielić na 
poszczególne zespoły plus pula na tzw. sukcesy zespołów /udział w konkursach/ KaŜdy 
zespół w zaleŜności od swojej wielkości czy zaangaŜowania otrzymałby odpowiednią kwotę. 
Kierownicy zespołów będą decydować na co przeznaczyć środki. Po uchwaleniu budŜetu 
Kierownik Referatu zajmujący się kultura, Kierownik Biblioteki oraz przedstawiciele 
zespołów spotkają się i podzielą środki. 
Bardzo dobrze, Ŝe powstają zespoły, ale gmina nie ma obowiązku finansowania ich w 100%. 
Radna Grzeslak -  wracając do zebrania w szkole dotyczącego rozbudowy ŚDS, to szkoda, Ŝe 
p.radnego Mielczarka i Słowika nie było na tym spotkaniu. Oprócz 3 radnych byli wszyscy. 
Trzeba było spojrzeć prawdzie w oczy i powiedzieć to o czym radny  powiedział na sesji. 
UwaŜam, Ŝe z ludźmi naleŜy rozmawiać. Wczoraj na spotkaniu było mówione, Ŝe zbierane są 
podpisy ale o przeniesienie ŚDS, a nie zajęcie piętra szkoły. 
Wójt Gminy – kaŜdy argument jest dobry aby złoŜyć podpis. Sytuację z podpisami przeŜyły 
Komorniki, a wcześniej OŜarów. Teraz sytuacja powtarza się w Mokrsku. Jest to niedobra 
sprawa, jest to manipulowanie ludźmi.  
Na wcześniejszym zebraniu z rodzicami byłem i pewne sprawy były wyjaśniane. Wszyscy 
słyszeli co i jak będzie robione. Okazuje się teraz, Ŝe „ktoś dołoŜył do pieca i znów się pali 
porządnie”. 
Radna Grześlak  - na zebraniu było pytanie do pani Dyrektor jak widzi rozwiązanie sprawy. 
Na zadane pytanie odpowiedziała, Ŝe jest między młotem a kowadłem. 
Wójt Gminy – pani dyrektor jest dyrektorem szkoły, gdzie jest grono pedagogiczne, które ma  
wizję, Ŝe w budynku szkoły ma nie być ŚDS. JeŜeli ma być rozbudowa ŚDS to nie koniecznie 
w tym miejscu. 
Mówiąc o rozbudowie czy przebudowie naleŜy równieŜ mówić o finansach. Oprócz spraw 
dotyczących społeczności najbardziej istotnych, waŜne są równieŜ pieniądze, o których nikt 
nie mówi. 
Po wczorajszym spotkaniu zostało wysłane pismo z zapytaniem czy otrzymamy środki na 
przeniesienie ŚDS. Moim zdaniem nie. JeŜeli ŚDS zostanie przeniesiony, to koszty z tym 
związane są w pełni pokrywane z budŜetu gminy. 
Radna Grześlak – ŚDS istnieje juŜ 11 lat, przez 10 lat był spokój. Pan Wójt był przez pewien 
okres kierownikiem tej placówki, dlatego chciałabym aby powiedział nam, jakie było 
zachowanie pensjonariuszy.  
Na spotkaniu z rodzicami mówiłam, Ŝe osoba zachowująca się kontrowersyjnie została 
usunięta. Rodzice twierdzą, Ŝe są kolejne osoby, które zaczepiają małe dzieci. 
Wójt Gminy – przebywanie kilku placówek w jednym miejscu powoduje róŜne sytuacje. Tak 
było zawsze i będzie. JeŜeli był problem staraliśmy się rozwiązać pomiędzy sobą. Tak było, 
gdy dyrektorem był p.Piśniak. Obecnie jest wręcz przeciwnie. Nie stara się rozwiązać sprawy, 
ale tworzy się  ogniska zapalne. 
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W całej tej sprawie pojawiają się jeszcze sprawy prywatne. 
Argument, Ŝe w przypadku rozbudowy ŚDS zostaną zaciemnione korytarze, dla mnie nie  jest 
argumentem, poniewaŜ w gimnazjum hole teŜ są zaciemnione, nie ma ani jednego świetlika. 
Nie zostałem poproszony na to spotkanie. Moim zdaniem spotkanie nie zorganizował Komitet 
Rodzicielski, poniewaŜ nie wszyscy członkowie Komitetu jak równieŜ rodzice wiedzieli o 
spotkaniu.  
Czy Szanowni radni będą głosować za odrzuceniem pieniędzy jeśli takowe są? Czy szkoła nie 
chce rozbudowy budynku? Okazuje się, Ŝe nie chodzi o rozbudowę budynku, ale Ŝe nie chce 
ŚDS-u, nie chce osób niepełnosprawnych. 
Jak naleŜy tłumaczyć akcję kiedy zdarzyło się nieszczęście  jednego z uczniów.  Osoby 
niepełnosprawne były wówczas dobrze postrzegane.  Do akcji włączył się równieŜ ŚDS. 
To samo ciało pedagogiczne nagle mówi inaczej, Ŝe osoby niepełnosprawne są złe, 
niereformowalne. 
Radna Gładysz -  szkoda, Ŝe pan Wójt nie był poproszony na to spotkanie i nie było radnego 
Mielczarka. Ze spotkania wywnioskowałam, Ŝe wyrok zapadł na naszą szkołę w Chotowie. 
Nie wyobraŜam sobie aby nasza szkoła mogła zniknąć. MoŜe są inne moŜliwości prawne aby 
szkoła w Chotowie  pozostała.  JeŜeli zlikwidujecie szkołę, to w tej miejscowości juŜ nic nie 
będzie. Z rodzicami na spotkaniu nie było sensu dyskutować. Uczestnicząc w spotkaniu 
odniosłam wraŜenie, Ŝe osoby niepełnosprawne są  zagroŜeniem dla uczniów. 
UwaŜam, Ŝe powinniśmy być społeczeństwem tolerancyjnym. JeŜeli osoba, która 
zachowywała się wątpliwie i jej juŜ nie ma w ŚDS, to czy moŜna mówić, Ŝe pozostałe  teŜ 
stanowią zagroŜenie. ŚDS powstał w tym miejscu ileś lat temu. My dzisiaj mamy podjąć 
decyzję w tak waŜnej sprawie, tj. dotyczącą istnienia ŚDS. Jakakolwiek byłaby to decyzja, 
ktoś będzie niezadowolony. Jeśli będzie pozytywna dla rozbudowy ŚDS, będzie 
niezadowolona szkoła i pan Piśniak. Decyzja odwrotna będzie ze szkodą dla ŚDS-u. Dla mnie 
jest to sytuacja patowa. Nie wiem jaką mam podjąć decyzję. 
Jeśli przyjdą pieniądze, to musi być rozbudowa. Rada Gminy ma zdecydować, co zrobić.  Nie 
wiem czy za 2 lata nie będzie mnie ktoś przeklinał, Ŝe tak zagłosowałam.  
Wójt Gminy – na początku gdy powstał ŚDS było b.dobrze, obecnie stał się niepotrzebnym 
kołem u wozu. Od dłuŜszego czasu trwa deliberacja na ten temat,  nikt jednak ludzi z ŚDS-u 
czy ich opiekunów nie prosił , nie namawiał do jakiegoś wystąpienia co miało miejsce w 
szkole. 
Radna Gładysz mówi, Ŝe szkoła w Chotowie musi pozostać. JeŜeli mieszkańcy Chotowa się 
uprą, Ŝe chcą mieć szkołę, to ona będzie. W ostateczności, gdyby zapadła decyzja o jej 
likwidacji to mogą otrzymać pieniądze /subwencje/, jakie przypadają na tą szkołę i stworzyć 
szkołę społeczną.  Mówiąc o przeniesieniu ŚDS to musimy mieć 100% pewności, Ŝe w 
danym miejscu się znajdziemy, to miejsce jest odpowiednie, mamy środki aby w jakimś 
okresie czasu przygotować miejsce na dany cel, a i tak wrócimy do szkoły Podstawowej w 
Mokrsku , bo ciągle będzie za mała i trzeba ją rozbudować, nawet gdyby ŚDS oddał 
pomieszczenia. Dziś nikt nie zagwarantuje, choć to mówi, Ŝe  na tym etapie zostaną 
zaspokojone potrzeby szkoły. 
Radna Grześlak – nigdy wcześniej nie było mówione, Ŝe szkoła w Chotowie będzie 
likwidowana. Wczoraj na spotkaniu sami nauczyciele mówili o likwidacji szkoły w Chotowie. 
Radny Piśniak -  panie Wójcie, nie moŜe pan odbierać komuś inicjatyw społecznych i 
zorganizowania spotkania. Rada Rodziców wystąpiła do Przewodniczącej Rady i do mnie  
jako Przewodniczącego Komisji Oświaty z prośbą o wzięcie udziału oraz powiadomienie o 
spotkaniu pozostałych radnych. 
Jeśli chodzi o zbieranie podpisów, pytanie nie jest do mnie. 
Koncepcja polepszenia warunków ŚDS powinna łączyć się z poprawą warunków szkoły. Czy 
uwaŜacie, Ŝe to umiejscowienie ŚDS jest najlepszą lokalizacją. Prędzej czy później dojdzie to 
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tego, Ŝe będziemy mieć kłopoty z oświatą. Dzieci jest coraz mniej i subwencja oświatowa 
będzie malała. 
Pan Wójt mówi, Ŝe nie otrzymamy środków na przeniesienie ŚDS do innego budynku. Zna 
lepiej i więcej wie, jeśli chodzi o sprawy opieki społecznej. JeŜeli pan Wójt uzna za stosowne, 
to ja słuŜę swoją osoba. MoŜemy jechać samochodem gdziekolwiek i zapytać się czy 
otrzymamy środki na przeniesienie ŚDS. Być moŜe gdy  w Urzędzie Wojewódzkim 
przedstawimy sytuację całościowo,  łącznie z sytuacją jaka jest w oświacie, odpowiedź będzie 
inna. Proszę nie traktować mnie, Ŝe jestem jakimś niedowiarkiem. JeŜeli wykorzystamy 
wszystkie moŜliwości  i otrzymamy odpowiedź, Ŝe nie ma Ŝadnych szans na pozyskanie 
środków na przeniesienie ŚDS , to placówka  musi pozostać gdzie jest. 
Powtórzę jeszcze raz, to co mówiłem wczoraj na spotkaniu, jestem jednym z ostatnich, który 
chciałby aby osoby z ŚDS  „poszły w odstawkę”, nie miały swojego miejsca. 
Ja występuję w 4 osobach, jako radny, nauczyciel, mieszkaniec i rodzic. Co z robimy z tą 
sytuacją zaleŜy od nas, będziemy głosować. 
Pani sołtys z Chotowa na pewno zapyta się zaraz co z ich szkołą. Na ostatnim posiedzeniu 
Komisji Oświaty w dniu 16 stycznia jednym z punktów była „Analiza sytuacji w oświacie” 
Otrzymałem od p.Wójta dokumenty, które pozwoliły mi zapoznać się całościowo z 
problemami oświaty. Pan Wójt na posiedzeniu równieŜ mówił o: 
- szkołach społecznych /stowarzyszeniowych/ 
- zmianie obwodów szkolnych 
- ewentualnie zmianie sieci szkół. 
UwaŜam, Ŝe pan Wójt ma jakąś koncepcję uzdrowienia sytuacji w oświacie. Moje pytanie 
jest: czy w tej koncepcji mieści się przeniesienie szkoły w Chotowie /zlikwidowanie/ 
Wójt Gminy – na komisji powiedziałem, Ŝe taka sieć szkół jaka jest u nas, to jest to, co Ŝyczy 
sobie ministerstwo, gorzej jest z finansami. Problem będzie się pogłębiał,  dróg dotyczących 
rozwiązania problemów moŜe być kilka: 
- radykalny sposób tj ograniczenie liczby placówek oświatowych / nie jednej a nawet kilku/ 
- moŜe być całkowite  przekształcenie placówek w szkoły społeczne. Szkoła otrzymuje 
   wówczas tyle subwencji ile przypada na ucznia, nic więcej. 
- powstanie 1 zespołu szkół w Mokrsku. 
Jest to kwestia naszego wyboru, kiedy będziemy chcieli przystąpić do zmian gruntownych. 
Rzeczywistość moŜe być wówczas b. bolesna. Są gminy, gdzie połowa szkół jest juŜ 
społeczna. Najbardziej przeciwni temu są nauczyciele, gdy nie ma zastosowania Karta 
Nauczyciela. 
ŚDS jest placówką, na którą otrzymywaliśmy i otrzymujemy pieniądze. Nie podjęliśmy 
dotychczas decyzji, Ŝe chcemy go zlikwidować ani przenosić. Powstał problem i powinniśmy 
go rozwiązać. Rozwiązanie, które sugerowało rozbudowę,  rozwiązywało sprawę  
dot.wymogów bezpieczeństwa uczestników ŚDS /zgodnie  z  wskazaniami  Sanepidu/ oraz 
poprawę warunków lokalowych szkoły w Mokrsku / byłby przeprowadzony remont pokoju 
nauczycielskiego oraz dobudowana 1 duŜa sala. / 
Pani sołtys Czart – to co dzisiaj się dowiedziałam to jest skandal. Wpuszczając ŚDS do 
szkoły, to jest wina  ówczesnego dyrektora. W gminie Wieluń na potrzeby osób 
niepełnosprawnych została zaadaptowana agronomówka. Dyrektor powinien przewidzieć 
jakie osoby mogą być w ŚDS, i jakie mogą stanowić zagroŜenia. Likwidując szkołę w 
Chotowie i przenosząc dzieci do Mokrska chcecie zrobić PGR. W tej chwili nauczyciele nie 
mogą sobie poradzić, a jak będzie więcej dzieci ? JeŜeli jest brak pomieszczeń w Mokrsku, to 
moŜe przenieść podstawówkę z Mokrska do Krzyworzeki, a pozostawić tylko klasy 1-4. 
Byłby problem rozwiązany. 
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Mokrsko moŜe nie być stolicą jeśli wioski się odłączą.. Dziwię się panu Piśniakowi, który jest 
nauczycielem i tak lekką ręką chce pozbawić nauczycieli pracy likwidując szkołę w 
Chotowie. 
Rada Gminy musi się mocno zastanowić zanim podejmie decyzję o likwidacji szkoły w 
Chotowie.  Na zakończenie powiem, Ŝe szkoły w Chotowie nie zlikwidujecie. 
Pan Sołtys Szkudlarek – mam pytanie w imieniu naszej młodzieŜy. Czy jest prawidłowe 
pobieranie opłat za salę gimnastyczną w Mokrsku. Prosiłbym o odpowiedź na piśmie. 
Pozwoliłem sobie zadać zapytanie w tej sprawie dyrektorowi Gimnazjum i otrzymałem 
odpowiedź, ze tylko kluby sportowe mają przywilej. 
Radna Grześlak 
 – pan Stępień prosił aby się zapytać, kiedy będzie miał wykonane przyłącze. Miał mieć 
zrobione w roku ub. Do tej pory sprawa nie jest załatwiona, 
- odbyło się posiedzenie Rad Sołeckich Mokrska I i II. Pani Wanda Łuczak Przewodnicząca 
Rady Sołeckiej Mokrsko II prosiła aby kopie r-ków dotyczące zakupów ze środków będących 
w dyspozycji samorządu wsi były jej przesyłane. 
Pani Sołtys Czart – Firma, która wywozi u nas śmieci ma bałagan w dokumentacji. 
Prosiłabym o wyjaśnienie dlaczego pobierane są róŜne wysokości opłat za wywóz śmieci. Jest 
grupa osób, która otrzymuje fakturę na kwotę 10,70 zł druga na 21,40 zł, a jeszcze inna na 
32,10 zł za kwartał, lub są pominięte osoby/nie ma wystawionej faktury /. Śmiem twierdzić, 
Ŝe są róŜne płatności w tej firmie.  
Radny Piśniak – stan budynku, który jest zaadaptowany na ŚDS był tragiczny. Pozostawiony 
został po rozbudowie szkoły na początku lat 90. Zgoda na adaptację i jego remont była 
uwarunkowana tym, Ŝe  miała tam być świetlica środowiskowa dla młodzieŜy, która miała 
mieć zajęcia pozalekcyjne. Na etapie decyzyjnym zgoda była tylko na  świetlicę 
środowiskową. Takie fakty są mi znane. 
Jeśli chodzi o szkoły, to od kilku osób słyszałem, Ŝe moją winą jest, Ŝe powiedziałem jakie są 
problemy w oświacie, Ŝe mamy za duŜo szkół, za mało dzieci i pieniędzy. Ja to powiedziałem 
tylko z punktu ekonomicznego. JeŜeli będą protesty i sprzeciwy to my szkoły w Chotowie nie 
zlikwidujemy. 
Wójt Gminy  
- jeśli chodzi o wykonanie przyłącza do sieci kanalizacyjnej u p.Stępnia to rozmawiałem z 
wykonawcą. Pogoda obecnie nie pozwala na prowadzenie prac. 
- W ŚDS są osoby z róŜnego rodzaju schorzeniami, nad którymi one niekonieczne są w stanie 
zapanować i które mogą pokazać na zewnątrz. UwaŜam, ze przy tworzeniu ŚDS świadomość 
była jakie osoby mogą być w takich placówkach, ale nie do końca. My dzisiaj mamy 
całkowicie inną świadomość, bo widzieliśmy tych ludzi, wiemy jak wyglądają, co robią i co 
mogą zrobić. Nie winiłabym nikogo za to, Ŝe pozwolił wprowadzić ŚDS do szkoły, jak to 
powiedziała sołtys z Chotowa. Ktoś zrobił to w dobrej wierze. Dla p.Piśniaka waŜne było aby 
stara część szkoły, która była ruiną została wyremontowana i zagospodarowana.  
Do jakiegoś momentu było dobrze. Problemy zaczęły się gdy powstało gimnazjum. Na 
ówczesny czas umieszczenie ŚDS w budynku szkoły było dobre. Budynek był ogrzany, przez 
co koszty utrzymania placówki były mniejsze. Bardzo jest mi przykro, Ŝe dalej ten wybór nie 
moŜe zostać jako dobry, a sprawy konfliktowe rozwiązać w inny sposób na zasadzie 
porozumienia. 
Pani Przewodnicząca – przy wjeździe na Jasną Górę nie ma oznakowania. NaleŜałoby ustawić 
znak informacyjny miejscowość Jasna Góra przy drodze powiatowej z Mokrska do Komornik 
Radna Gładysz – odnosząc się do sprawy likwidacji szkoły w Chotowie chcę powiedzieć, Ŝe 
aspekt ekonomiczny jest waŜny, ale równieŜ waŜny jest aspekt społeczny. Ani  w Mokrsku, 
OŜarowie, Komornikach, nie ma tematu likwidacji szkół, w Krzyworzece raczej teŜ nie 
będzie. Uwaga skupia się tylko na Chotowie. JeŜeli dojdzie do likwidacji szkoły rodzice 
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muszą być wcześniej powiadomieni, musi się wypowiedzieć cała wieś. Ja jestem 
przedstawicielem tej wsi i nie zgadzam się absolutnie na likwidację szkoły. Budynek szkoły 
jest mały, dobrze utrzymany. Ta ilość uczniów, która jest prawie się w niej mieści. My nie 
Ŝądamy wielkich rzeczy, nie Ŝądamy świetlicy, w szkole robi się tylko to co jest niezbędne. 
Jeśli zadecydujecie o likwidacji tej szkoły, to nie wiem co będzie. 
Wójt Gminy – gdybyśmy chcieli mieć 1 mln zł  oszczędności w przyszłym roku to 
powinniśmy zrobić szkoły społeczne. Tylko istnienie szkoły w Mokrsku jest ekonomicznie 
uzasadnione. 
Radny Piśniak  -  zgadzam się z panem Wójtem. Lepiej jednak abyśmy tego nie zrobili.  
Które stowarzyszenie czy fundacja przejmie szkoły jeśli musi do nich dopłacać. 
Radna  Strózik – w Kadłubie jest szkoła katolicka i b.dobrze funkcjonuje. 
Radny Szaniec – podniósł sprawę odwodnienia drogi w OŜarowie za zabudowaniami 
/wschodnia część/ 
Wójt Gminy – obecnie geodeta robi pomiary. 
 

 
 

P u n k t  11 
 

Zamknięcie obrad sesji 
 

Przewodnicząca stwierdziła wyczerpanie się porządku obrad, podziękowała wszystkim za 
udział i zamknęła obrady XXIX sesji Rady Gminy Mokrsko 
 
 
Na dzisiejszej sesji zostały podjęte następujące uchwały stanowiące integralną część 
protokółu: 
 
Lp. Nr uchwały W sprawie: 
1. XXIX/146/09 Uchwalenia ZałoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe gminy Mokrsko 
2. XXIX/147/09 Uchwalenia planu pracy Rady Gminy oraz zatwierdzenia 

planów pracy Komisji na 2009 rok 
3. XXIX/148/09 Rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko 
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Na powyŜszym  protokół zakończono i podpisano.- 
 
Protokółowała:      Przewodnicząca Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak                     Sokół Sabina 
 
 
 
Protokół niniejszy obejmuje: 
1.Streszczenie przebiegu obrad sesji od stronty 1 – 17 
2.Podjete uchwały od strony 18 -  
3.Załączniki jak niŜej: 
 
Lp. Treść załącznika 

 
Ilość stron 

1. Wniosek radnego Piśniaka 1 
 

2. Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 4 
 

3. Opinia na temat aktualnej zdolności oczyszczania 
ścieków w gminnej oczyszczalni ścieków w 
miejscowości Mokrsko 

1 

4. Projekt załoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe gminy Mokrsko 

46 

5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia  ZałoŜeń do 
planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 
paliwa gazowe gminy Mokrsko 

1 

6. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy 
Rady Gminy oraz Komisji na 2009r 

10 

7. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia 
skargi wniesionej na działalność Wójta Gminy Mokrsko 

1 

8. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Wójta Gminy Mokrsko 

4 

 


